

Brussels, September 1967
P-49

INFORMATION MEMO

Mutual assistance between the customs authorities
of the Six

On 7 September a Convention on mutual assistance between customs authorities was signed in Rome by representatives of the European Community Member States.

This Convention, which has been worked out by the six Directors-General of Customs, is mainly meant to extend the means of preventing and stopping frauds connected with the duties and taxes collected by the customs offices (therefore including agricultural levies), and with other prohibition, restriction or inspection measures.

Accordingly, the principal provisions of the Convention facilitate the exchange of information between customs authorities and enable customs officers to work, within limits, on the territories of the other contracting States in order to detect infringements of the law.

It has also been agreed that the customs authorities should seek to align the powers and business hours of customs houses on the border between Community countries, in order to facilitate intra-Community trade.

The 25-clause Convention is to be implemented reciprocally. In an additional protocol it is stated that customs authorities are not bound to supply information obtained from banks or similar institutions and that they may refuse to give information which, in the opinion of the State to which they belong, might involve revealing an industrial, commercial or professional secret.

At Community level, the signing of this Convention should assist work being carried out by the Commission on the harmonization of customs legislation and on the administrative co-operation necessary between customs services to ensure the proper functioning of the Common Market.

- - - -

Groupe du Porte-Parole
(CEE)

Note d'Information

L'assistance mutuelle entre les administrations douanières
des Six États membres

Le 7 septembre a été signée à Rome, par les représentants des États membres de la Communauté européenne, une convention d'assistance mutuelle entre les administrations douanières.

Cette Convention élaborée à l'initiative des Six Directeurs Généraux des Douanes a principalement pour objet d'accroître les moyens de prévenir et de réprimer les opérations frauduleuses afférentes d'une part à la perception des droits et taxes perçus par les services douaniers, y compris par conséquent les prélèvements agricoles et d'autre part à toutes autres mesures de prohibition, de restriction ou de contrôle.

La Convention prévoit notamment à cet effet des échanges de renseignements entre les administrations douanières, la possibilité dans certaines limites pour les agents de ces administrations d'opérer, pour la recherche des infractions, sur le territoire des autres États contractants.

Il est d'autre part entendu, afin de faciliter les échanges intracommunautaires, que les Administrations douanières s'efforceront d'harmoniser les attributions et les heures d'ouverture des bureaux de douane situés aux frontières intracommunautaires.

La Convention qui comprend 25 articles, s'appliquera sur base de réciprocité. Dans un protocole additionnel il est déclaré que les administrations douanières n'ont pas l'obligation de fournir des renseignements provenant de banques ou d'institutions y assimilées et qu'elles pourront refuser de communiquer des renseignements dont la production, de l'avis de l'État dont elles relèvent, impliquerait la violation d'un secret industriel, commercial ou professionnel.

Sur le plan communautaire, la signature de cette Convention devrait faciliter la poursuite des travaux actuellement en cours au niveau de la Commission portant sur l'harmonisation des législations douanières et sur la coopération administrative nécessaire entre services douaniers pour assurer le bon fonctionnement du Marché Commun.

--:--:--:--